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Protokół Nr XVIII/21 

z posiedzenia Rady Gminy Bobrowice  

 

w dniu 29 czerwca 2021 r. 

 

Na ogólną liczbę 13 radnych podczas otwarcia obrad obecnych było 13 radnych, co 

według Przewodniczącego stanowiło kworum zdolne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Wojciech Wąchała – Wójt Gminy 

2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz Gminy 

3. Małgorzata Bednarz – Skarbnik Gminy 

4. Anna Chinalska – Radna Sejmiku Województwa Lubuskiego 

5. Kamil Kuśnierek – Przewodniczący Rady Powiatu 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XVIII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Bobrowice dla terenów w obrębach: Barłogi, Bobrowice  

i Chojnowo. 

7. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Bobrowice za rok 2020. 

8. Debata nad raportem o stanie Gminy Bobrowice za rok 2020. 

9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bobrowice wotum zaufania. 

10. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bobrowice oraz sprawozdania 

finansowego za 2020 rok. 

11. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Bobrowice za rok 2020. 

12. Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy Bobrowice za 2020 rok 

wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bobrowice. 

13. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej. 

14. Dyskusja. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bobrowice za 2020 rok. 
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16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Bobrowice za 2020 rok. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa  

w gminie Bobrowice na rok szkolny 2021/2022. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Strużce. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Bobrowicach. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2021-2026. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2021. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 

dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych. 

24. Interpelacje i zapytania radnych. 

25. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

26. Wolne wnioski i informacje. 

27. Zamknięcie obrad XVIII sesji Rady Gminy. 

 

 

Ad 1. 

Otwarcia XVIII sesji zdalnej o godz. 9:00 dokonał Przewodniczący Łukasz 

Kamerduła, witając radnych oraz zaproszonych gości.  

 

Ad 2. 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad, do którego Sekretarz zaproponowała 

następujące zmiany: 

 wprowadzenie do porządku obrad w pkt 6 – „Rozpatrzenie projektu uchwały  

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Bobrowice 

dla terenów w obrębach: Barłogi, Bobrowice i Chojnowo”; uzasadnienie: jest to 

kontynuacja planu z ubiegłego roku i projekt uchwały wprowadza się na wniosek 

projektanta, 

 wprowadzenie do porządku obrad w pkt 22 – „Rozpatrzenie projektu uchwały  

w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz 

wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego”; uzasadnienie: zmieniły się 

przepisy, które nakładają obowiązek do 1 lipca podjęcie uchwały, której 

wnioskodawcą jest Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bobrowicach, 

 wprowadzenie do porządku obrad w pkt 23 – „Rozpatrzenie projektu uchwały  

w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych”; 

uzasadnienie: w uchwale podjętej na poprzedniej sesji było zbyt krótkie vacatio legis, 

zatem wejście w życie zostało dostosowane do zaleceń Wojewody.  

 

Radny Łukasz Dudzic złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad w pkt 6 „Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Bobrowice dla terenów w obrębach: Barłogi, Bobrowice i Chojnowo” z powodu  
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niewidocznego załącznika nr 4 do uchwały oraz braku informacji o przeprowadzonych 

konsultacjach. Dodał, że tak ważny dokument powinien być procedowany na posiedzeniach 

komisji. 

Sekretarz wyjaśniła, że najpierw była zgoda Rady na przystąpienie do prac związanych  

z opracowaniem miejscowego planu, a następnie został opracowany plan. 

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie proponowane zmiany porządku: 

 głosowanie w sprawie wprowadzenia do porządku obrad w pkt 6 – „Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Bobrowice dla terenów w obrębach: Barłogi, Bobrowice i Chojnowo”. 

Wyniki głosowania: 8 głosów „za”, 3 „przeciw”,  1 „wstrzymujący się”.  

 głosowanie w sprawie wprowadzenia do porządku obrad w pkt 22 – „Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego”. 

Wyniki głosowania: 12 głosów „za”.  

 głosowanie w sprawie wprowadzenia do porządku obrad w pkt 23 – „Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych” 

Wyniki głosowania: 11 głosów „za”, 1 „przeciw”.  

 

Porządek posiedzenia po zmianach: 

1. Otwarcie obrad XVIII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Bobrowice dla terenów w obrębach: Barłogi, Bobrowice  

i Chojnowo. 

7. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Bobrowice za rok 2020. 

8. Debata nad raportem o stanie Gminy Bobrowice za rok 2020. 

9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bobrowice wotum zaufania. 

10. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bobrowice oraz sprawozdania 

finansowego za 2020 rok. 

11. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Bobrowice za rok 2020. 

12. Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy Bobrowice za 2020 rok 

wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bobrowice. 

13. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej. 

14. Dyskusja. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bobrowice za 2020 rok. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Bobrowice za 2020 rok. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa  

w gminie Bobrowice na rok szkolny 2021/2022. 
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18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Strużce. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Bobrowicach. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2021-2026. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2021. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 

dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych. 

24. Interpelacje i zapytania radnych. 

25. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

26. Wolne wnioski i informacje. 

27. Zamknięcie obrad XVIII sesji Rady Gminy. 

 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad, który został przyjęty  

10 głosami „za”, 1 „przeciw” 1 „wstrzymujący się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 12 radnych.  

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XVII/21 sesji Rady Gminy 

Bobrowice z dnia 28 maja 2021 r. 

Wyniki głosowania: 11 „za”, 1 „wstrzymujący się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 12 radnych.  

 

Ad 4. 

 Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła przedstawił informację o swoich działaniach 

w okresie międzysesyjnym.  

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Następnie głos zabrała Radna Sejmiku Województwa Lubuskiego Anna Chinalska, która 

przedstawiła następujące informacje: 

 otrzymanie przez Zarząd Województwa Lubuskiego absolutorium, 

 raport o stanie Województwa Lubuskiego - mała liczba urodzeń w woj. lubuskim, 

ubyło ok. 1400 osób, wzrasta liczba seniorów, wystąpienie z wnioskiem na sesji 

sejmiku o utworzenie oddziału geriatrii w Torzymiu,  

 utworzenie wydziału lekarskiego na Uniwersytecie Zielonogórskim, 

 stypendia dla lekarzy, pielęgniarek i położnych w celu zatrzymania kadry, 

 wykonanie budżetu Województwa Lubuskiego – przedstawienie dochodów  

i wydatków w 2020 r., 

 realizacja budżetu obywatelskiego oraz wynikające z obostrzeń utrudnienia, 10 mln 

dla osób starszych, wzrost nakładów na służbę zdrowia, 

 zły stan techniczny dróg wojewódzkich, za mało połączeń kolejowych, 
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 odnowa wsi w zakresie infrastruktury technicznej, 

 uruchomienie w najbliższym czasie projektu dla pszczelarzy. 

 

Radna Anna Hałupka poruszyła temat potrzeby budowy ścieżki rowerowej przy drodze 

wojewódzkiej na odcinku Bobrowice-Barłogi. Poinformowała, że otrzymała odpowiedź  

z Zarządu Dróg Wojewódzkich, że koszt budowy ścieżki to ok. 1.200.000 zł oraz że 

dokonano pomiaru częstotliwości przejazdu rowerzystów na tym odcinku. Uznano, że  

10 osób dziennie nie stanowi zbyt wielkiego zagrożenia. Radna wyjaśniła, że ścieżka jest 

potrzebna nie w celach rekreacyjnych, lecz ze względów bezpieczeństwa. 

Następnie zwróciła się do Radnej Sejmiku o dokonanie przez przedstawicieli Zarządu Dróg 

Wojewódzkich wizji lokalnej. 

 

Radna Sejmiku Województwa Lubuskiego Anna Chinalska poinformowała, że składała 

interpelację w tej sprawie i również otrzymała taką sama odpowiedź, jednak dalej będzie się 

starała o tą inwestycję. 

 

Radny Marcin Jagodziński podziękował Radnej Sejmiku Annie Chinalskiej za aktywne 

reprezentowanie mieszkańców naszego regionu. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Powiatu Kamil Kuśnierek, który przedstawił następujące 

informacje: 

 nawiązanie współpracy między radami gmin a radą powiatu w sprawie możliwości 

zdalnego uczestnictwa w sesjach, 

 podziękowania za wsparcie dla szpitala oraz partycypowanie Gminy Bobrowice  

w kosztach inwestycji powiatowych, 

 utrzymanie bieżące dróg oraz koszenie (tereny zielone koszone tylko na interwencję – 

potrzeba wypracowania rozwiązania systemowego), 

 inwestycja drogowa Bobrowice-Chojnowo przy wsparciu „Lubuskie Kruszywa  

Sp. z o. o.”, chodnik w Dachowie przy kaplicy, zakończenie inwestycji polegającej na 

budowie chodnika w Janiszowicach, 

 trwają poszukiwania nowego Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych, 

 dyżury radnych powiatowych. 

 

Radny Marcin Jagodziński zaproponował, żeby przekazać gminom w formie ryczałtu środki 

na koszenie swoich dróg. Dodał, że w Bronkowie również nie jest skończony chodnik. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Kamil Kuśnierek poinformował, że były podejmowane 

rozmowy w sprawie koszenia i odśnieżania i ma nadzieję, że uda się na stałe rozwiązać 

problem z utrzymaniem dróg. Dodał również, że był z Radnymi Iwoną Szajek i Anną 

Hałupką na wizji na drogach Bobrowice-Chojnowo oraz Dachów-Dęby i będzie starał się 

szukać rozwiązania w celu poprawienia jakości tych dróg. 

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał którędy będzie przebiegał transport kruszywa  

z planowanej kopalni w Chojnowie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Kamil Kuśnierek wyjaśnił, że do inwestycji trzeba dojechać  

i transport będzie odbywał się drogą powiatową Bobrowice-Chojnowo.  
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Wójt wyjaśnił, że aby transport przebiegał wzdłuż wału potrzebne są uzgodnienia z Wodami 

Polskimi, dlatego droga powiatowa jest alternatywnym rozwiązaniem i remont tej drogi jest 

konieczny, a mieszkańcy na tym skorzystają. 

 

Radna Iwona Szajek oznajmiła, że cieszy się że trwają rozmowy i że uda się wyremontować 

drogę Bobrowice-Chojnowo. Podziękowała również za koszenie poboczy i możliwość 

kontaktu z Przewodniczącym Rady Powiatu. 

 

Radny Łukasz Sergiel zapytał czy wiadomo coś w sprawie nowego Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych i ubolewał, że Pan Langer zrezygnował z tej funkcji. Zgłosił również problem 

odcinkowego równania dróg i prosił o skoordynowanie działań i partycypowanie w kosztach. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Kamil Kuśnierek wyjaśnił, że trwają poszukiwania nowego 

dyrektora i również żałuje że Pan Langer zrezygnował. 

 

Ad 5. 

          Wójt Wojciech Wąchała przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu Gminy  

w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad 6. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Bobrowice dla terenów w obrębach: Barłogi, Bobrowice  

i Chojnowo. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Łukasz Dudzic zwrócił uwagę na to, że plan został opublikowany w Biuletynie 

Informacji Publicznej w nowo stworzonej zakładce, zamiast w ogłoszeniach. Następnie 

odczytał art. 17 ustawy o planowaniu przestrzennym dotyczącym wyłożenia miejscowego 

planu do publicznego wglądu. Uznał, że Wójt ma problem z jawnością i ukrywaniem 

informacji. Zapytał radnych czy zapoznali się z miejscowym planem. 

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał czy zostało złamane prawo. 

Sekretarz wyjaśniła, że Radny Łukasz Dudzic odczytał, że zgodnie z przepisami plan musi 

znajdować się na stronie BIP oraz w lokalnej prasie i tak też się stało. Plan został również 

wyłożony do publicznego wglądu, lecz nikt z publiczności się nie pojawił. Procedura została 

dopełniona. 

 

Radny Łukasz Dudzic uznał, że projekt uchwały nie został opublikowany w terminie na 

stronie BIP, uchwała została przedłożona z naruszeniem prawa oraz brak w niej treści 

załącznika nr 4. 

Sekretarz poinformowała, że radni mogą zaskarżyć uchwałę do Wojewody Lubuskiego. 

 

Poproszono o połączenie się Pana Marka Czaplińskiego – autora projektu uchwały, który 

wyjaśnił, że projekt dotyczy możliwości budowy fotowoltaki i jest to kontynuacja 

poprzedniego planu. Plan został wyłożony do publicznego wglądu w terminie 14.05.-7.06.  

w pok. nr 17, natomiast 28.05. zaplanowano dyskusję publiczną, lecz nikt się nie zgłosił. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 7 głosami „za”, 3 „przeciw”,  

2 „wstrzymującymi się”.                            
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Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 12 radnych.  

 

Ad 7. 

      Wójt Wojciech Wąchała przedstawił Raport o stanie Gminy Bobrowice za 2020 r. 

informując, że raport został przesłany radnym oraz umieszczony w Biuletynie Informacji 

Publicznej. Wyjaśnił, że rok 2020 był rokiem epidemii, jednak zachowano ciągłość pracy 

urzędu i budżet został w znacznej mierze wykonany. Podziękował sołtysom za wykonanie 

budżetów sołeckich, za zrozumienie i zaangażowanie. Poinformował, że największe wydatki 

w 2020 r. poniesiono na oświatę w kwocie ok. 6.000.000 zł, na pomoc społeczną i wsparcie 

rodziny. Pozyskano środki w kwocie 372.000 zł z Funduszu Dróg Samorządowych, środki  

z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w kwocie 932.000 zł z przeznaczeniem na 

oświetlenie, środki na budowę sieci wodociągowo-kanalizacyjnej Bronków-Kołatka, a także 

uzyskano pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w wysokości 3.000.000 zł z możliwością umorzenia do 30 % na wykonanie modernizacji 

oczyszczalni ścieków w Dychowie. Podsumował również, że ubiegły rok skupiał się na 

projektowaniu i uzgadnianiu inwestycji. 

Raport stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad 8. 

          Przewodniczący otworzył debatę nad raportem o stanie Gminy Bobrowice za 2020 r. 

informując, że nie wpłynęło żadne zgłoszenie do udziału w debacie. 

 

Radny Łukasz Dudzic poruszył kwestie: 

 niskie wykonanie budżetu inwestycyjnego na poziomie 49,5%, a w roku 

wcześniejszym 39 %, gdzie Wójt argumentował przyszłością, jest już przyszłość  

i dalej się nie poprawia, 

 w raporcie zostały wymienione zadania które zostały zrobione, natomiast nie ujęto 

tych których nie zrealizowano, 

 większość zadań przedstawionych w raporcie została zrealizowana w ramach funduszy 

sołeckich, co jest zasługą sołtysów, 

 Wójt w raporcie odniósł się do strategii oraz misji gminy, która miała mało wspólnego 

z rokiem 2020, 

 susza w rolnictwie została wspaniale opisana, lecz brak jest wniosków co dalej oraz 

informacji co zrobiono, żeby walczyć ze skutkami suszy, 

 raport o stanie gminy to jedno, a stan gminy to drugie, 

 radni wiedzą jak gmina jest postrzegana wśród mieszkańców, jest źle i nie zapowiada 

się na lepsze, a mimo to zezwalają Wójtowi na takie, a nie inne działania, 

 prośba do Radnych o nieudzielenie Wójtowi wotum zaufania. 

 

Radny Marcin Jagodziński poruszył kwestie: 

 budżet Województwa Lubuskiego mimo pandemii wykonany w ponad 90 %, 

natomiast budżet Gminy Bobrowice tylko na poziomie 77 %, 

 zaplanowane w budżecie środki na remont dróg można było wykorzystać, niestety 

Wójt tego nie zrobił, 

 propozycja, żeby Radni wyszli na ulicę i posłuchali jak ludzie wypowiadają się na 

temat działalności Wójta, nie widzi możliwości aby po 2,5 roku firmować swoją osobą 

takie, a nie inne postępowanie i nie widzi możliwości udzielenia wotum zaufania, 
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 odnośnie kopalni Wójt na zebraniu z mieszkańcami deklarował, że transport będzie 

przebiegał drogą przy wale, a dziś trwają zaawansowane rozmowy dotyczące drogi 

Bobrowice-Chojnowo, 

 problem z odbiorem ścieków ze zbiorników bezodpływowych, odmowa 

przedsiębiorcy. 

 

Wójt odnosząc się do wypowiedzi radnych wyjaśnił:   

 zadania funduszu sołeckiego są takie same jak zadania gminy, 

 rozmawia z mieszkańcami i spotyka się z nimi, nie boi się krytyki, 

 inwestycja dotycząca modernizacji oczyszczalni była konieczna, ponieważ od 2013 r. 

dla gminy były naliczane kary za niespełnianie wymogów środowiskowych, źródłem 

finansowania inwestycji jest pożyczka z możliwością umorzenia, natomiast 

oczyszczalnia w tym momencie jest dostosowywana i regulowana do ilości 

dowożonych ścieków, stąd chwilowy problem z ich odbiorem, 

 potrzeb mieszkańców jest wiele i nie ma możliwości zrealizowania wszystkich  

w jednym czasie, pierwszeństwo mają te inwestycje, na które można otrzymać 

dofinansowanie, 

 jeżeli Radni zaufają i pozwolą działać w ten sposób, to w perspektywie 5 lat przy 

pomocy dofinansowania uda się zrobić więcej, kończą się etapy projektowania  

i uzgodnień  i przychodzi czas na realizacje. 

Radny Łukasz Dudzic przypomniał, że jest połowa kadencji, a Wójt ciągle mówi tylko  

o swojej wizji, ale tej wizji nie ma na skanalizowanie gminy oraz walkę z suszą. Wszystko 

dzieje się losowo bez jakiegoś konkretnego planu. Są problemy ze żłobkiem i oczyszczalnią 

ścieków. Radny uznał, że Wójt oszukał go mówiąc, że oczyszczalni ścieków nie da się 

rozbudować. Podkreślił również, że wykonanie budżetu inwestycyjnego w poprzednich latach 

wynosiło 49,5 % i 39 %, ponieważ Wójt nie zrealizował ponad połowy inwestycji, które 

zakładał. 

 

Wójt przypomniał, że zwracał się w lutym do radnych o wytypowanie członków i stworzenie 

zespołu ds. opracowania koncepcji na skanalizowanie gminy. Odnośnie suszy poinformował, 

że są prowadzone rozmowy z włodarzami sąsiednich gmin i w przyszłości będą prowadzone 

działania związane z zatrzymaniem wody. Dodał, że będzie to proces wieloletni. 

 

Radny Łukasz Dudzic zaproponował stawianie zastawek zatrzymujących wodę. 

 

Radny Marcin Jagodziński odniósł się do słów Wójta o zabezpieczeniu podstawowych 

potrzeb mieszkańców i przytoczył temat niekończących się awarii wody w Dychowie  

i Bronkowie. Dodał, że pod znakiem zapytania stoi również wykonanie inwestycji budowy 

żłobka oraz oświetlenia ulicznego, a oczyszczalnia ścieków, której termin odbioru dawno 

minął nie funkcjonuje jeszcze tak jak powinna. 

 

Wójt poinformował, że w lipcu zostanie ogłoszony przetarg na budowę oświetlenia  

w pierwszych miejscowościach. Podkreślił, że jest to inwestycja, która wymagała długiego 

procesu projektowania i uzgadniania. Odnośnie oczyszczalni wyjaśnił, że zastał  

ją w złym stanie i ponownie zachęcał do utworzenia zespołu ds. opracowania planu 

skanalizowania gminy. Dodał, że słucha wszelkich propozycji i szuka możliwości 

dofinansowania. W sprawie wody poinformował, że ostatnie wyniki badania wody wskazują, 

że jest zdatna do spożycia.  
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Radny Łukasz Dudzic poruszył kwestię ignorowania składanych przez niego propozycji  

w sprawie gospodarki ściekowej oraz walki z suszą. Jako przykład podał upieranie się Wójta 

przy wycince drzew w Kukadle i uznał, że Wójt używa szantażu wobec mieszkańców w taki 

sposób, że albo się zgodzą albo nie będzie inwestycji. Radny zapytał kogo Wójt słucha. 

 

Wójt wyjaśnił, że odbyło się spotkanie z mieszkańcami miejscowości Kukadło, gdzie 

sprzeciw wniósł tylko Radny Łukasz Dudzic i dwoje mieszkańców nie korzystających z drogi 

na której zaprojektowane są zjazdy. Drzewa ograniczają widoczność na tej drodze i z uwagi 

na bezpieczeństwo ruchu należy je usunąć. Oznajmił, że nie weźmie odpowiedzialności za 

wykonanie inwestycji niezgodnej z projektem, narażając tym samym mieszkańców na 

niebezpieczeństwo. Dodał, że radny walczy o 4 drzewa, a proponuje wycinkę 10 sosen pod 

obwodnicę Kukadła. 

 

Radny Łukasz Dudzic poinformował, że proponował ustawienie lustra do czego Wójt się  

w ogóle nie ustosunkował oraz że nie zdaje sobie sprawy z wartości tych drzew, a mowa jest 

o transporcie setek tirów. Potrzebna jest obwodnica, żeby zadbać o bezpieczeństwo 

mieszkańców Kukadła. 

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał gdzie jest zdrowy rozsądek odnośnie skażenia wody  

i problemów z ciśnieniem, a także przy zaplanowaniu w budżecie ponad 3.000.000 zł na 

budowę żłobka nie mając jeszcze dokumentacji. 

 

Ad 9. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bobrowice 

wotum zaufania. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 8 głosami „za”, 3 „przeciw”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 11 radnych.  

 

Ad 10. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Bobrowice oraz sprawozdania finansowe 

za 2020 rok przedstawiła Skarbnik.  

Sprawozdania stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Ad 11.  

Uchwałę Nr 184/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Zielonej Górze z dnia 16 kwietnia 2021 r. w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Bobrowice za rok 2020 wraz z informacją o stanie mienia 

odczytała Skarbnik. (opinia pozytywna) 

Uwag nie było. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 12. 

Pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej z dnia 7 czerwca 2021 r. w sprawie wykonania 

budżetu Gminy Bobrowice za 2020 rok wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia absolutoriom 

Wójtowi Gminy Bobrowice odczytała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Hałupka. 

Uwag nie było. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/893/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Rewizyjnej_0D_0Ana_2018_rok/
http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/893/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Rewizyjnej_0D_0Ana_2018_rok/
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Ad 13. 

Uchwałę Nr 341/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Zielonej Górze z dnia 8 czerwca 2021 r. w sprawie wydania opinii (pozytywna) o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Bobrowice dotyczącym udzielenia absolutorium Wójtowi 

odczytała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Hałupka. 

Uwag nie było. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 14. 

Dyskusja.  

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Łukasz Dudzic uznał, że wykonanie budżetu inwestycyjnego nie było wystarczające  

i zapytał Skarbnik jaki jest procent wykonania budżetu na ochronę środowiska. 

Skarbnik poinformowała, że plan wynosił 8.000 zł i nie został zrealizowany. 

 

Radny Marcin Jagodziński zwrócił się z prośbą o odczytanie jaki jest procent wykonania na 

drogach wewnętrznych i gminnych oraz jaka jest kwota wolnych środków na koniec roku. 

Skarbnik poinformowała, że wykonanie na drogach gminnych wynosi 2,71%, natomiast na 

drogach wewnętrznych 83,7%. Kwota wolnych środków wynosi 9.498.941,60 zł. 

Radny Marcin Jagodziński podsumował, że drogi są dziurawe i tylko w 2% został wykonany 

budżet. 

Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła przypomniał radnym, że zostały wydane 

pozytywne opinie o wykonaniu budżetu gminy. 

 

Radny Marcin Jagodziński wyjaśnił, że razem z Radnym Łukaszem Dudzicem przy 

wydawaniu opinii o wykonaniu budżetu wstrzymali się od głosowania, żeby nie zablokować 

procedury absolutoryjnej. Dodał, że wiele zaplanowanych środków nie zostało 

wykorzystanych, są dziurawe drogi, a strażakom zabiera się środki z ich bieżącego 

utrzymania.  

 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że nie chcieli zablokować procedury absolutoryjnej, 

ponieważ chcieli podyskutować z radnymi. Zapytał radnych na jakiej podstawie chcą udzielić 

Wójtowi absolutorium, którego podstawą jest wykonanie budżetu. 

 

Radny Łukasz Kowalewski oznajmił, że z perspektywy mieszkańców wsi Wełmice obecnie 

dużo się dzieje w ich miejscowości i ma nadzieję, że będzie się więcej działo. Jest robiona 

droga, następna będzie oczyszczalnia oraz oświetlenie.  

 

Radny Łukasz Sergiel zapytał radnych czy orientują się jaka była nadwyżka budżetowa kiedy 

zaczynali kadencję. 

Radny Marcin Jagodziński wyjaśnił, że zaoszczędzone środki przez poprzedniego Wójta 

przeznaczone były na budowę kanalizacji dla całej gminy, a obecny Wójt postawił na budowę 

żłobka i oświetlenie. 

 

Radny Łukasz Dudzic przypomniał, że budżet który zastała rada był przeznaczony na 

kanalizację Bronków-Kołatka oraz na budowę oczyszczalni w Bobrowicach, ale to radni 

przenieśli te środki na inne zadania. Wójt nie podjął żadnych prób, żeby znaleźć działkę pod 

budowę oczyszczalni w Bobrowicach. 

 

Radny Łukasz Sergiel przypomniał, że sprawa oczyszczalni utknęła w sądzie. 
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Radny Łukasz Dudzic wyjaśnił, że sprawa tkwi w sądzie przez jedną konkretną działkę i nie 

jest to żaden argument.  

 

Wójt wyjaśnił, że planowano budowę oczyszczalni w Bobrowicach i zaletą tego byłoby 

połączenie jej z oczyszczalnią w Dychowie, jednak aby uzyskać efekt ekologiczny pojawił się 

pomysł Wełmic, największej z kolei miejscowości, która nie ma kanalizacji. Utracone 

2.000.000,00 zł trafi teraz do Wełmic. Budowa oczyszczalni w Bobrowicach nie brała pod 

uwagę nowych przyłączy innych miejscowości. 

 

Radny Łukasz Dudzic uznał, że to Wójt zdecydował, że nie będzie centralnej oczyszczalni  

w gminie. Prosił jednak Wójta o wycofanie się z decyzji przydomowych oczyszczalni. 

Głównym zarzutem jest, że nie ma żadnego planu na skanalizowanie gminy. 

 

Wójt wyjaśnił, że jest plan na Wełmice, Bronków-Kołatkę i rozbudowę sieci w Dychowie. 

 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że Wójt całkowicie zmienił koncepcję prowadzenia 

gminy i jako przykłady podał oświetlenie i kanalizację gminy. 

Wójt wyjaśnił, że temat centralnej oczyszczalni jest nadal otwarty. 

 

Ad 15.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bobrowice za 2020 rok. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 8 głosami „za”, 1 „przeciw”,  

2 „wstrzymującymi się”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 11 radnych.  

 

Ad 16. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Bobrowice za 2020 rok. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 8 głosami „za”, 3 „przeciw”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 11 radnych.  

 

Ad 17. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa  

w gminie Bobrowice na rok szkolny 2021/2022. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 11 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 11 radnych.  

 

Ad 18.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Strużce. 
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Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Marcin Jagodziński zapytał na co będą przeniesione środki i z jakiego paragrafu. 

Skarbnik wyjaśniła, że dokonuje się przesunięcia z wydatków bieżących OSP na udzielenie 

dotacji na wyposażenie dla OSP Bobrowice i OSP Strużka. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał, czy nie można było udzielić dotacji dla OSP z wolnych 

środków, tylko z ich własnego budżetu. 

Wójt wyjaśnił, że w pierwszej kolejności przesuwa się środki z budżetu danej jednostki, jeśli 

jednak w przyszłości zabraknie środków na wydatkach bieżących zostaną one 

zrekompensowane. 

Radna Anna Hałupka poparła radnego Marcina Jagodzińskiego. 

Skarbnik poinformowała, że pracownik merytoryczny potwierdził, że środki w budżecie na 

bieżące utrzymanie są wystarczające.  

Radny Andrzej Grudziński zapytał jakie jest przesunięcie z podziałem na OSP. 

Skarbnik wyjaśniła że na OSP Bobrowice przesuwa się kwotę 9.260 zł, natomiast na OSP 

Strużka kwotę 5.000 zł. 

Radny Kamil Koronka wyjaśnił, że OSP Strużka wnioskowała o dotację w kwocie 5.000 zł, 

ponieważ jest możliwość pozyskania z Funduszu Ochrony Środowiska kwoty 15.000 zł.  

Skarbnik dodała, że na wydatkach bieżących OSP wolnych środków jest 198.600 zł. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 11 głosami „za”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 11 radnych.  

 

Ad 19.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Bobrowicach. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 11 głosami „za”.  

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 11 radnych.  

 

Ad 20.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2021-2026. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Łukasz Dudzic zapytał dlaczego w projekcie uchwały nie ma tabeli przedsięwzięć. 

Skarbnik wyjaśniła, że przedsięwzięcia nie uległy zmianom. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 10 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 11 radnych.  

 

Ad 21.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2021. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/924/w_sprawie_przyjecia_raportu_z_wykonania_Gminnego_Programu_Przeciwdzialania_Narkomanii_0D_0Aza_rok_2017/
http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/924/w_sprawie_przyjecia_raportu_z_wykonania_Gminnego_Programu_Przeciwdzialania_Narkomanii_0D_0Aza_rok_2017/
http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/924/w_sprawie_przyjecia_raportu_z_wykonania_Gminnego_Programu_Przeciwdzialania_Narkomanii_0D_0Aza_rok_2017/
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Radny Łukasz Dudzic poruszył następujące kwestie: 

 na jakie cele zostają przenoszone środki w kwocie 70.000 zł dla GOKiS, 

 wątpliwości rodziców związane z procedurą organizacji udziału dzieci w półkolonii  

w Dąbiu, 

 z jakich środków sfinansowano półkolonię i jaka jest rola dyrektora GOKiS jako 

organizatora półkolonii w prywatnym ośrodku. 

 

Wójt wyjaśnił, że środki częściowo pochodzą z budżetu biblioteki i są przeznaczone na 

bieżące utrzymanie obiektów, które wcześniej były w jej zarządzie; Dyrektor GOKiS pełni 

funkcję opiekuna podczas transportu dzieci, transport został ufundowany przez sponsora 

prywatnego. 

 

Radny Łukasz Dudzic poprosił o konkretne informacje dotyczące budżetu, wysokości 

wynagrodzeń, ilości zatrudnionych w GOKiS pracowników oraz informację skąd wzięły się 

pieniądze na półkolonię.  

 

Wójt poinformował, że wszelkie zapytania należy kierować do dyrektora GOKiS. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że chce informację w tym momencie, ponieważ radni będą 

głosować nad zmianami do budżetu. 

 

Skarbnik poinformowała, że przenosi się środki z planowanego turnieju plażowej piłki 

siatkowej, który będzie teraz organizowany przez GOKiS  oraz kwotę 70.000 zł z dotacji 

biblioteki.  

 

Radna Anna Hałupka zapytała na co była przeznaczona dotacja dla biblioteki w kwocie 

70.000 zł. 

 

Sekretarz wyjaśniła, że są to środki wyliczone przez dyrektora oraz główną księgową 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Bobrowicach, które były przeznaczone na opłaty za halę 

oraz świetlicę w Bobrowicach i Dychowie. Wraz z halą pod GOKiS przechodzą również 

pracownicy hali stąd też środki na wynagrodzenia. 

 

Radny Lucjan Tracz zwrócił się o przedstawienie harmonogramu pracy dyrektora GOKiS, 

harmonogramu imprez organizowanych na terenie gminy Bobrowice, listy zakupu sprzętu dla 

GOKiS oraz dokumenty z procesu zbierania zainteresowanych na półkolonię. 

 

Radny Łukasz Dudzic poruszył kwestie czy dyrektor posiada przygotowanie pedagogiczne 

lub kurs opiekuna dzieci na półkolonii. Następnie złożył wniosek formalny o ogłoszenie 

przerwy w celu uzyskania przez Wójta informacji dotyczącej przeznaczenia kwoty 70.000 zł 

dla GOKiS oraz skąd wzięły się pieniądze na półkolonię. 

 

Po wznowieniu obrad Wójt wyjaśnił, że dyrektor sprawuje opiekę podczas przejazdu 

autobusem, a na ośrodku wykonuje pracuję zdalną. Koszt półkolonii w całości jest 

sponsorowany. 

 

Radny Łukasz Dudzic zapytał czy sponsorzy wpłacili środki na konto GOKiS i jak zostało to 

rozliczone. Następnie złożył wniosek o przedstawienie na piśmie informacji dotyczącej 

środków finansowania półkolonii, charakteru organizacyjnego GOKiS, charakteru pracy 

dyrektora oraz informację dotyczącą opieki nad dziećmi.  
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Radny Marcin Jagodziński złożył wniosek o poprawkę w budżecie „w sprawie wykreślenia 

zmniejszenia w bieżącym OSP na dział 801 oświata i wychowanie rozdział 8104 przedszkola 

paragraf 6050 wydatki inwestycyjne”, uzasadniając tym, żeby zostawić strażakom ich 

zaplanowane środki.  

Następnie Radny Marcin Jagodziński poprosił o połączenie zdalne dyrektora. 

Niestety z powodu technicznych dyrektor nie mógł się połączyć i uczestniczyć w obradach 

sesji. 

 

Wójt zaproponował, żeby zaprosić dyrektora na posiedzenie komisji  

Radny Łukasz Dudzic ponownie zwrócił się o przedstawienie rozliczenia kwoty 70.000 zł 

oraz zapytał w jakim charakterze przebywa codziennie osoba będąca w GOKiS. 

Wójt wyjaśnił, że osoba ta nie jest zatrudniona w GOKiS. 

Skarbnik poinformowała, że na kwotę 70.000 zł składają się wynagrodzenia – 56.400 zł, 

pochodne od wynagrodzeń – 8.600 zł, usługi – 2.500 zł oraz materiały – 2.500 zł.  

 

Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła poddał wniosek Radnego Marcina Jagodzińskiego 

pod głosowanie w wyniku którego 7 głosami „przeciw”, 4 „za” wniosek został odrzucony. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 8 głosami „za”, 3 „przeciw”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 11 radnych.  

 

Ad 22.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie 

dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 11 głosami „za”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 11 radnych.  

 

Ad 23.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 11 głosami „za”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 11 radnych.  

Ad 24. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły żadne 

interpelacje. 

 

Ad 25. 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Radny Łukasz Dudzic zapytał co jest powodem, że Wójt nie odpowiada na interpelacje  

w terminie. 

http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/924/w_sprawie_przyjecia_raportu_z_wykonania_Gminnego_Programu_Przeciwdzialania_Narkomanii_0D_0Aza_rok_2017/
http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/924/w_sprawie_przyjecia_raportu_z_wykonania_Gminnego_Programu_Przeciwdzialania_Narkomanii_0D_0Aza_rok_2017/
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Wójt wyjaśnił, że niektóre interpelacje zawierają szerokie tematy, które wymagają 

dodatkowych zapytań i uzgodnień. 

Radny Lucjan Tracz zapytał o plany związane z realizacją jego interpelacji dotyczącej 

skrzyżowania drogi gminnej z drogą powiatową w Bronkowie. 

Wójt wyjaśnił, że na miejscu odbędą się uzgodnienia z przedstawicielami Zarządu Dróg 

Powiatowych, o czym powiadomi radnego. 

 

Radny Łukasz Dudzic poinformował, że otrzymał odpowiedź na interpelację w sprawie 

uzbrojenia działek i zapytał gdzie jest pozostała część środków. 

 

Wójt wyjaśnił, że gmina nie wydała żadnych środków na uzbrojenie działek prywatnych,  

a dotychczasowe środki wydano na dokumentację projektową, wznowienie granic oraz 

oczyszczenie terenu. 

Skarbnik dodała, że niewykorzystane środki są w nadwyżce budżetowej i przechodzą na 

kolejny rok. 

 

Ad 26. 

Wolne wnioski i informacje. 

Wójt podziękował radnym za udzielenie absolutorium.  

 

Radny Łukasz Dudzic zapytał na jakim etapie jest sprawa placu zabaw w Prądocinku. 

Wójt poinformował, że zorientuje się w temacie. 

 

Radny Lucjan Tracz poruszył temat podwyżki cen za wynajem świetlic wiejskich oraz 

poinformował, że w świetlicy wiejskiej w Bronkowie odpadają kasetony na suficie. 

Wójt wyjaśnił, że podwyżka została uzgodniona po konsultacjach z sołtysami. 

 

Radny Łukasz Dudzic prosił o wyjaśnienie ogłoszenia naboru na stanowisko  

ds. infrastruktury komunalnej na ½ etatu. 

 

Wójt wyjaśnił, że do tej pory ten zakres był na stanowisku ds. budownictwa, a teraz będzie to 

osobne stanowisko z osobnym zakresem. 

 

Radny Łukasz Dudzic poruszył kwestie przekazania świetlicy wiejskiej w Bobrowicach dla 

GOKiS i zapytał czy sołtys Dychowa również straci uprawnienia do świetlicy. 

 

Wójt wyjaśnił, że jest to kwestia porozumienia między sołtysem a dyrektorem GOKiS. 

 

Radny Andrzej Grudziński również poruszył temat harmonogramu korzystania ze świetlic 

wiejskich w Dychowie i Bobrowicach. Zapytał również czy po modernizacji oczyszczalni  

w Dychowie został osiągnięty zamierzony efekt oraz zwrócił się z prośbą o informację 

dotyczącą raportu o przyczynach skażenia wody oraz o stanie stacji uzdatniania wody  

w Dychowie. 

 

Wójt wyjaśnił, że świetlica wiejska w Dychowie zostanie przekazana dla GOKiS od lipca, 

natomiast oczyszczalnia jest jeszcze regulowana i dostosowywana. W tym tygodniu powinna 

zostać już opracowana wersja ostateczna raportu dotycząca SUW, która następnie zostanie 

przekazana radnym. 
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Radny Marcin Jagodziński poruszył tematy: 

 informacja na temat kopalni w Chojnowie – którędy będzie przewożony urobek  

i kiedy ruszy kopalnia, 

 czy został sporządzony protokół ze spotkania z sołtysami w sprawie uzgodnienia 

stawek opłat za świetlice, 

 mieszkańcy zgłaszają, że przewoźnik odmawia odbioru nieczystości ciekłych. 

 

Wójt wyjaśnił, że trudno jest powiedzieć kiedy ruszy odkrywka, wstępny termin to jesień 

2022 r. natomiast odbiór nieczystości jest możliwy tylko w ograniczonym zakresie, jutro 

problem powinien zostać rozwiązany. Nie ma protokołu z posiedzenia z sołtysami w sprawie 

podwyżek cen za świetlicę. Sołtysi wyrazili zgodę na zaproponowane stawki. 

 

Radna Janina Łukaszewicz potwierdziła, że sołtysi wyrazili zgodę na zaproponowane stawki. 

 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że wszystkim wiadomo jest, że urobek z kopalni będzie 

wywożony drogą powiatową. Następnie poruszył sprawę odebrania świetlicy wiejskiej  

w Bobrowicach sołectwu i przekazania jej dla GOKiS. Zapytał czy z przekazania został 

sporządzony protokół.  

Wójt potwierdził, że został sporządzony protokół. 

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał za jaką cenę zostało uzgodnione wykonanie projektu na 

remont uliczki w Bobrowicach oraz na jakim etapie jest projekt budowy żłobka. 

 

Wójt wyjaśnił, że nie pamięta kwoty i dodał, że termin wykonania projektu uzgodniono na  

9 miesięcy od podpisania umowy. Odnośnie żłobka zostały przekazane dla architekta 

zaktualizowane mapy i pozostały jeszcze uzgodnienia. 

 

Radny Marcin Jagodziński zgłosił potrzebę wykoszenia poboczy dróg oraz problem  

nieświecących lamp w Bobrowicach. Dodał, że chciałby zapoznać się z protokołem 

przekazania świetlicy wiejskiej w Bobrowicach.  

 

Sekretarz wyjaśniła, że tworząc instytucję kultury, gmina zobligowana była wyposażyć ją  

w majątek. Świetlica w Bobrowicach, która wcześniej była dzierżawiona przez Gminną 

Bibliotekę Publiczną, podobnie jak hala i świetlica w Dychowie została przekazana  

w użyczenie na okres 3 lat dla GOKiS. Zakupy dokonywane z funduszu sołeckiego są 

zakupami z budżetu gminy, a przekazany majątek nie jest majątkiem sołectwa, tylko gminy.  

 

Radny Marcin Jagodziński uznał, że mieszkańcy Bobrowic zostali pozbawieni świetlicy. 

Radny Andrzej Grudziński dodał, że duża część z funduszu sołeckiego to zakupy do świetlic.                                                                                                                                                   

Wójt wyjaśnił, że formalnie nic się nie zmieniło, jest tylko inny dyrektor i inna instytucja.                    

 

Ad 27. 

 Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła 

zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 15:20. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:                                                                        Przewodniczył: 

Ewelina Roszak                                                                    Łukasz Kamerduła 

   2021-06-29 


